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La Comisión Nacional de la Energía diu que soterrar la MAT
és una opció política i tècnicament, un risc

. Girona

La Comisión Nacional de la Energía, ens independent regulador dels sistemes energètics de l'Estat
espanyol, es va reunir ahir a Girona per evidenciar el seu suport a la MAT i advertir que la
demarcació de Girona corre el risc de quedar-se sense llum en qualsevol moment mentre no es faci
la interconnexió amb la xarxa francesa. La presidenta de la CNE, Maria Teresa Costa, considera que
la proposta de soterrar la interconnexió és política i «planteja enormes inquietuds i dubtes» a nivell
tècnic. Aquest és el primer cop que el consell d'administració de la CNE, que un cop a l'any es
reuneix fora de Madrid, es convoca a Catalunya.

«Innovar és bo, però fer-ho sense una xarxa de protecció i la verificació que funcionarà, té molts
interrogants», apunta Costa, la qual recorda que no hi ha cap precedent d'un soterrament d'una línia
d'alta tensió tan llarga. La CNE està elaborant un estudi de viabilitat, però Costa va deixar molt clar
que aquesta proposta no està fonamentada en criteris tècnics. «Si tots tenim llum és perquè la xarxa
de transport és aèria i arriba i això està demostrat aquí, a Austràlia, a Suècia i a tot el món. Ara, si
aquí ens entossudim a trobar una solució diferent, potser no funciona», va dir. La CNE considera
imprescindible i urgent fer la MAT, inclosa la interconnexió, i destaca que a nivell dels reguladors
europeus està considerada la segona més prioritària.
D'altra banda, Costa també va defensar la proposta que la CNE ha fet d'apujar la tarifa elèctrica un
11,3%. «Si el govern pren aquesta decisió, l'haurà encertat, si no és així, entenem que hi poden haver
raons polítiques que ho deuen justificar.»
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